
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591, Факс 98 70 855, е-таП: 1пТо@5оТ|асоипс11.Ь§, ЬПр.7/\ллллл/.5оЯасоипсП.Ь§

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №45

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 18.05.2021г. от 10:00 часа

Днес, 18.05.2021г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК ОКНКМ.
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 13 общински 
съветници поради което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на 
присъстващите членове на комисията е приложен към протокола - Приложение № 1.

Г-жа Малина Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието.

Г-н К. Паргов направи предложение за тема в т. разни предвид вчерашното класиране 
за ДГ, над 10000 първоначален недостиг на места в ясли, 1, 2 и частично 3-та група.
Нека се изслушат представителе на дирекция образование и проблема със системата.

Г-жа М. Едрева обяви, че на 14 юни, понеделник е планирано извънредно заседание на 
комисията по темата, отчет по напредъка по програмата и ще е минало 2-ро класиране, 
по релевантна картина, отчет и анализ 
Дневният ред бе подложен на гласуване.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

Комисията подкрепи проекта за дневен ред е 13 гласа “за”.

По т. 1 от дневния ред:
Доклад с вх. № СОА21-ВК66-1398/36/13.05.2021г. относно: Промяна на бюджета на 
Столична община за I - во тримесечие на 2021г. с вносител Дончо Барбалов — зам.-кмет 
на Столична община.

Г-жа М. Едрева поздрави г-н Боршош със започване на работа в СО. Важно е 
максимално бързо да се навлезе в темите на образованието, културата и спорта. Във 
ресора е една много тежка тема гробищните паркове. Г-н Боршош има нужда да се 



запознае с бюджетните пера на нашия ресор. Предложи извънредно заседание четвъртък 
сутринта, за да може и той да се аргументира за нужните промени.

Г-н М. Боршош се изказа, че искрено се радва, че ще работи заедно с ПК. Сварва 
проблеми, които с общи усилия и голяма прозрачност ще се преодолеят заедно. Иска да 
участвам по точките за промяна в бюджета, за да се запознае с причините за промяна. 
Стратегията за развитие на културата и образованието, има няколко основни акценти - 
силна работа с районите, опазване на културното наследство, проблемът с детските 
градини (ясна концепция за решаването). Няколко силни акцента, в/у които да се 
представят решения и заедно да се реализират. Изказа желание да се работи на равна 
нога с всички, независимо от политическите групи. Предложи извънредна комисия, за да 
докладва промяна на някои точки.

Г-жа М. Едрева обяви, че е нужно да се уточни времето за конкретния доклад, дали в 
рамките на утрешния ден да се свика извънредна комисия или в следващата седмица, 
след като се координира с г-н Барбалов. Акцентите, които постави г-н Боршош, са теми 
които са ни вълнували и сме търсили решения, надява се да се напредне към решения с 
желани резултати. Предложи отлагане на доклада по т. 1 от ДР за промяна на бюджет на 
СО за първо тримесечие на 2021 г. поради причините изтъкнати от г-н Боршош.
Г-жа Станкова обясни, че това е рутинен доклад в края на тримесечието, включва 
всички корекции, увеличение общ размер на бюджета, прехвърляне от една в друга 
функция, и група изискващи санкция на СОС. Задължителни корекции; застрахователни 
обезщетения, услуги в училища и ДГ постъпилите суми се насочват целево към 
съответната ДГ или училище, приходи от културни институти, приходи от общинска 
администрация. В този доклад има завишения на средствата за заплати. Следват точки 
предложени от ресорните зам.-кметове, дирекция култура, общинската администрация, 
дигитализация и доработка на системата за прием на децата в ДГ и училища.

Г-н М. Боршош - 465 000 лв. от бюджета за банята в Овча купел. Има разговор с р-н 
кмет на Овча купел и саготови да представят пред комисията. Има едни средства, които 
отиват в Топлоцентралата, важно е да проверя защо се налага допълнително 
финансиране.

Г-н Д. Ст аматов зададе кратък въпрос: дали с настоящето предложение за актуализация 
има ли промяна надолу за средствата за ДГ и училищни организации?

Г-жа Станкова отговори, че няма движения надолу, има заложена такава опция за 5% 
намаляване, но тя не касае общините.

Г-жа Г. Ст ефанова пожела успех на г-н Боршош. Действително проблемите са от ДГ до 
края на живота. Ще има нужда от много усилия.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията отлага разглеждането на доклада.

Общо гласували: 
в т.ч.: 13

За 13



Против няма

Въздържали се няма

По т. 2 от дневния ред:
Доклад с вх. № СОА21-ВК66-1848/1/12.05.2021 г. относно: Присъждане на отличието 
"Почетен гражданин на София" на Камелия Тодорова - певица, актриса с вносители 
Йорданка Фандъкова - кмет на Столична община, Елен Герджиков - председател на 
Столичен общински съвет, Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ на Столичен 
общински съвет и Венера Милова - секретар на Столична община

По т. 2 от ДР, г-н Б. Бориславов поема председателството на заседанието.

Г-жа М. Едрева - в навечерието на 24 май, това са доклада очаквани, за да се почетат 
активни творци и институции в сферата на културата и образованието допринасящи за 
развитието на културата в нашия град. 1-вият доклад е за г-жа Камелия Тодорова, всеки 
знае песните й и творчеството й, тя е и преподавател в НБУ. Предоставям това 
предложение за връчване на най-високото отличие на СО -“почетен гражданин”.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Обшо гласували:
в т.ч.: 13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

По т. 3 от дневния ред:
Доклад № СОА21-ВК66-4500/1/14.05.2021г. относно: Присъждане на „Почетен знак на 
Столична община“ на Националната музикална академия “Проф. Панчо Владигеров” по 
повод 100 годишнина от основаването й с вносители Йорданка Фандъкова - кмет на 
Столична община. Елен Герджиков — председател на Столичен общински съвет, Малина 
Едрева - председател на ПК по ОКНКМ на Столичен общински съвет и Венера Милова 
- секретар на Столична община.

Г-жа М. Едрева представи НМА като престижна, културна образователна институция 
с един век съществуване и предложи да се даде най-високото отличие към институция - 
почетен знак на СО

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Обшо гласували: 
в т.ч.: 13



За 13

Против няма

Въздържали се няма

По доп. т. 1 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА21-ВК08-5213/1/17.05.2021г. относно: Учредяване на безвъзмездно 
право на ползване върху имот - частна общинска собственост с вносител Георги Илиев 
- кмет на район „Слатина“

Г-н Георги Илиев представи доклада за имот в лошо състояние, безстопанствен няколко 
години, бил е даден на друга фондация но не е стъпила във владение, това сдружение се 
занимава с аутизъм, има нужда от пространство за работилници по керамика, обучения, 
заведохме ги знаейки че са нужни доста инвестиции, сградата е доста голяма - 500 кв м 
разгърната площ, за съжаление архитектурата и малкият двор не позволяват да бъде 
трансформирана в детско заведение.

Г-жа М. Едрева отбеляза, че в становищата от А. Атанасова и Д. Барбалов, има 
допълнения.
Принцип в решенията на СОС, е в рамките на 5 години да бъде отдаването, базирайки се 
на това, че организация доказваща ефективна работа ще има възможност да удължи 
договора си чрез анекс и да има стимулите да докаже ефективността на работата си

Г-н Илиев подкрепя принципното положение за отдаване за безвъзмездно ползване за 
5 г.

Г-н В. Калановски попита биха ли могли да намерим вариант за гарантирано 
удължаване на периода за отдаване за безвъзмездно ползване ако ползвателят инвестира 
толкова средства?

Г-жа М. Едрева му обясни, че в комисия не може да се обсъжда този въпрос. Това е 
добър повод да направи консултации към юристи на СО и външни. Припомни, че преди 
няколко месеца в Дианабад е намален срокът за предоставяне на собственост за подобни 
дейности. Нека да се търсят решения, да се препоръча при какви условия и критерии да 
бъдат подновени договорите за още пет години.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с измененията в проекта за решение, предложени със 
становище с вх. № СОА21-ВК08-5213/2/17.05.2021г., като предлага безвъзмездното 
право на ползване да е за срок от 5/пет/ години.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма



По доп. т. 2 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА21-ТД26-4675/1/17.05.2021 относно: Присъждане на отличието 
"Почетен гражданин на София" на Максим Ешкенази - музикант, диригент с вносители 
Йорданка Фандъкова - кмет на Столична община, Елен Герджиков - председател на 
Столичен общински съвет, Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ на Столичен 
общински съвет и Венера Милова - секретар на Столична община.

Г-жа М. Едрева представи диригента Максим Ешкенази. През последната година в 
София и дори когато е извън града продължава да организира Фортисимо фест 
фестивала. Програма работеща в столични училища, набира кандидатури, изпълнители 
влизат в учебните часове и след няколко месечни курсове, се организира голямо събитие 
в Зала България. Образователната дейност на маестро Ешкенази обогатява нашия град 
ежегодно. Той е един от големите радетели за приобщаването на младата публика. За нас 
е важно гози тип образователна политика да бъде развивана, да помислим как да 
подкрепим такъв тип политики от страна на творците в учебните стаи. В края на тези 
пандемични месеци, предлагаме на вашето внимание, маестро Ешкенази, да получи най- 
високото отличие на СО - почетен гражданин.

т. Разни
Причини за отлагането на класирането през електронната система.
Г-жа Едрева припомни фиксиране извънредно заседание на ПК, 14 юни понеделник, 
от 17.00ч за програмата за напредъка за справяне с проблемите по недостига на места в 
ДГ

Г-н Г. Керезов - няколко пъти коментирахме след затваряне на системата, че се правят 
проверките на критериите, когато проверката започна в понеделник при над 2481 
родители отсъства критерии К2. Тази година 10% от кандидатстващите са затруднени с 
попълването на този критерии и останалите, ако преценят да разместят своите желания. 
Всички ново направени регистрации не бяха взети предвид (към 7.05 1000 деца нямаха 
активни кандидатури).

Г-н М. Паргов попита на какво правно основание е заключена системата и променена 
датата? В наредбата ясно са разписани всички срокове. След като сте решили в рамките 
на РГ колко хора са попълнили този критерий К2? Идеята е че вие сте кмет по 
дигитализация, трябва да сте наясно с цялата система, получих стотици оплаквания от 
системата, когато имате задължителни полета, трябва да имате рестрикции. след като 
този критерии е толкова важен как може той да не остане под контрол? През 2008г. зам. 
кмет Фандъкова си подаде оставката покрай неразборията с тази система, не е ли време 
г-н Керезов да направи тази стъпка?

Г-н Г. Керезов изказа желание всички системи да са линейни, но правилата, които са 
гласували СОС не са такива, родителите могат да разменят своите кандидатури и да 
преизбират адреса, които са избрали, за да могат да получат максималния брой точки. 
Има родители, които са направили над 800 промени в своите кандидатури, когато един 
родител размени своите кандидатури, той има право да размени и своя критерии. Има 
над 1400 родители, които са допълнили този критерии, ако се опрости наредбата 
системата ще стане линейна.

През м септември пазарни проучвания показаха стойност над милион и повече за 
изработка (предложения само за 1 -ви клас система). След консултации с дигиталния борд 



се реши, че осъвременяване от на старата система е правилният подход. Тази система е 
интегрирана с цялата база данни на държавата и общината. Гарантирана е 100% 
прозрачност във всеки един момент се знае къде и кога детето е било прието или не. Тази 
информация се подава и към районните администрации, за да преценят дали са 
подходящи децата за получаване на ваучери. Класирането е направено точно и 
справедливо за всички.

Г-н К. Паргов разбира усилието, проблемите и трудностите. Въпросът свързан с полето 
адрес е предизвикал справедлив гняв при не малко родители. Става дума за елементарен 
пропуск. Не говори за трудностите от високо технологично естество. Да се обърне 
внимание на целия екип, че такива елементарни пропуски костват много проблеми на 
родители и на СО. На 14 юни ще се говори за напредък, но ще се радва да чуе и 
конкретика за напредъка, за който се говори от 10 години. Не само инфраструктурата, но 
приетите краткосрочни и средносрочни мерки.

Г-жа М. Едрева изказа мнение, че ако в тези 10 г. имаше жителство нямаше да има такъв 
проблем. София продължавала бъде най привлекателно място за младите семейства.

Г-н М. Паргов помоли да се спре с един от основните проблеми за липса на места в ДГ 
и ясли е миграцията към София. Помоли да се спре с разделението на гражданите едни 
срещу други. Партията на г-жа Едрева, доведе до това хора от другите населени места да 
идват да търсят прехрана в София. След като ще се комуникира на 14 юни напредъка, 
държи тогава ца получи отговор дали двете сгради на данъчната служба в Младост и соц. 
служба в Люлин, обещани миналата година да бъдат върнати към ДГ, Дали г-н Керезов 
е уточнил с юристите на какви правни основания е нарушил Наредбата и отворил отново 
системата?

Г-жа М. Едрева отговори, че когато са се заменяли сградите на ДГ, е нямало план за 
развитие на този град. Има обективни обстоятелства, които трябва да се отчитат и 
взимат решения. От тази година факт са ваучерите. Да, има напредък защото има нови 
решения. На извънредното заседание ще се направи преглед на всички поети 
ангажименти, ще се поканят и районните кметове, отговорни за изграждане на нови 
сгради.

Г-н Г. Керезов отговори, че няма нарушение на наредбата. Всеки които направи доп. 
регистрация по късно от обявения срок не е приет за оценка. Системата е отворена за 
коригиране. Логично и нормално решение е да бъде отворена отново.

Г-жа М. Едрева. отбеляза, че няма нарушение на наредбата.

Г-н. М. Паргов не се съгласи с отговора на Г. Керезов. Ясно са разписани в наредбата 
сроковете. Да се беше събрала РГ, за да размести срока и да отвори отново системата.

Поради изчерпване на дневния ред заседанието бе закрито.



Изготвил

Председател на ПК по образование, 

култура, наука и културно многообразие:

Зам.-прсдседа । ел на ПК по образование, 

култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 

култура, наука и културно многообразие:

]уортанца Иванова/

п / 1
<1 1/
Мал1ина Едреад 

---------- к ХГ 
Борислав Бориславов


